
Ehdotus Euro-

arvio

Lisäkommentit Kommentit Euro-

arvio

Äänestykseen 

kyllä / ei

Ulkojää kyykerille, jäähallin käyttöaste niin korkea että 

muille kuin harrastustoiminnassa mukana oleville ei 

tarjoudu mahdollisuuksia harrastaa talvella luistelua.

10 000 Yhtiön luistelukentällä on pitkät 

perinteet ja kun puhutaan 

ainutlaatuisuudesta se tulisi huomioida. 

Ympäristö ja miljöö puhuvat 

puolestaan. Vaatii n. 3kk:n ylläpidon, 

mutta siinä ajassa luo monia 

unohtumattomia hetkiä ja 

mahdollisuuksia kaikille kaupunkilaisille.

Kyykerin kentän jäädytys/hoito kaupungille. Uudet laidat 

jäähalliin vanhat esim kyykerille

20 000 kyykerin kenttä hoidettu viime talvina 

talkoilla. todettu että käyttöä olisi. 

hallin laidat alkaa olemaan tiensä 

päässä. löytyisi varmaan myös uusien 

sijaan vähän käytett

Mitä jos saisimme kyykerin kentälle jäädytettyä jään 

kaupungin puolesta sekä hyvän aurauksen. 

Luisteluiltojen äänentoisto kaipaisi myös päivitystä, 

taitaa enää yhdestä kaiuttimesta kuulua ääni. Kaukalo 

olisi myös kyykerin "höntsä" pelaajille kiva juttu!

8 000

Ehdotan että rahat käytettäisiin Kyykerin kentälle 

tulevaan jääkiekkokaukaloon.

10 000 Kaupungit myyvät varmasti myös 

käytettyjä kaukaloita. Ja jäähallin 

kaukalo pitäisi uusia myös 

turvallisemmaksi, (esim. Sm-

liigajoukkueet uusivat aika usein) joten 

jäähalliin uusi joustavampi kaukalo ja 

nykyinen kaukalo kyykerille!

Kyykerin kentälle jääkiekko kaukalo 10 000

Jääkiekko kaukalo kyykerin kentälle.

 VALMISTELIJOIDEN KOMMENTITOSALLISTUVAAN BUDJETOINTIIN TULLUT EHDOTUS KAUPUNKILAISELTA

KYYKERIN KENTÄN HOITO KAUPUNGILLE

KYYKERIN KENTÄLLE KAUKALO

EI

EI

Kaupunki hoitaa Kyykerin 

kentän kesälanauksen ja 

talviaurauksen. Jäädytys 

tapahtuu talkoovoimin ja sen 

järjestelyistä on jo neuvoteltu ja 

neuvotellaan tarvittaessa lisää 

toimijoiden/seurojen kanssa.

Viereisen nk. Voima-aseman 

varastossa on noin 30 cm 

korkea "kaukalo" eli sivulaidat. 

Ne eivät ole olleet muutamaan 

vuoteen käytössä mutta ovat 

hyväkuntoiset ja voidaan ottaa 

uudellen käyttöön. Normaali 

kaukalo tuottaa aina myös 

vaaratilanteita kaukalon 

ulkopuollella luisteleville 

kaukalon reunan yli lentävien 

kiekkojen vuoksi. Lisäksi olisi 

ratkaistava kaukalon laitojen 

säilytys tai kaukalo on pysyvästi 

paikallaan. Suljettu kaukalo 

tekee talviaikaisen ylläpidon 

hastavammaksi eikä ole 

mahdollista nykyisillä 

rsursseilla, jollei puhdistus jää 

käyttäjien vastuulle. Jäähallin 

yleisövuoroja on mahdollista 

pidentää.



Jääkiekkokaukalo kyykerille. Paras vaihtoehto olisi siirtää 

jäähallin kaukalo kyykerille ja hankkia joustokaukalo 

hallille. Parantaisi turvallisuutta, jääkiekon harrastajia on 

jo paljon okussakin.

20 000

Jääkiekkokaukalo Kyykerin kentälle. 20 000

Kyykerin kentälle jääkiekkokaukalo ja mikäli tarvetta on 

niin kentän valojen kunnostaminen ja vaihtaminen led 

valoihin

5 000 Kyykerin kenttän kunnossapito ja 

luistelukentän huolto tärkeää alueen 

ulkoliikuntaa ajatellen

Kyykerin kentälle jääkiekkokaukalo 20 000 Outokummussa olisi kova tarve ns. 

pipolätkä kaukalolle. Jäähallin julkiset 

vuorot ei juuri innosta nuoria 

höntsöilemään

Ulkoalueiden siistiminen ja viihtyvyyden lisäämistä. 

Lasten leikkikenttien ja muiden virkistysalueiden 

rakentaminen oikeasti viihtyisiksi, siistinä sekä kunnossa 

pitäminen myös mielessä.

15 000 Osallistuva budjetointi- ajatus antaa 

mielestäni selkeän suunnan 

käyttökohteelle. Sijoitettava kohde 

tulisi olla useamman ikäryhmän ja 

kaupunkilaisen saavutettavissa. Yhden 

lajin,seuran tai ikäryhmän avustaminen 

tuo iloa vain kyseiselle porukalle. 

Osallistuvassa budjetoinnissa on 

merkittävää huomioida eri ikäiset 

asukkaat ja yhteinen hyvinvointi.

Siistitään lisää kaupungin yleisilmettä, mm. raivataan 

pusikoita, kitketään kukkapenkkejä, hoidetaan /laitetaan 

istuksia/kesäkukkia jne. Silmän iloa kaikille kuntalaisille ja 

vierailijoille.

EI

KAUPUNGIN ULKOALUIDEN VIIHTYISYYDEN 

PARANTAMINEN

EIViereisen nk. Voima-aseman 

varastossa on noin 30 cm 

korkea "kaukalo" eli sivulaidat. 

Ne eivät ole olleet muutamaan 

vuoteen käytössä mutta ovat 

hyväkuntoiset ja voidaan ottaa 

uudellen käyttöön. Normaali 

kaukalo tuottaa aina myös 

vaaratilanteita kaukalon 

ulkopuollella luisteleville 

kaukalon reunan yli lentävien 

kiekkojen vuoksi. Lisäksi olisi 

ratkaistava kaukalon laitojen 

säilytys tai kaukalo on pysyvästi 

paikallaan. Suljettu kaukalo 

tekee talviaikaisen ylläpidon 

hastavammaksi eikä ole 

mahdollista nykyisillä 

rsursseilla, jollei puhdistus jää 

käyttäjien vastuulle. Jäähallin 

yleisövuoroja on mahdollista 

pidentää.

Leikkikenttiä on uusittu viime 

vuosina. Kaupungin strategian 

mukaisesti tulevina vuosina on 

varauduttu taajama-aluiden 

viihtyisyyden parantamiseen ja 

tämä kuuluu 

kaupunkirakennepalveluiden 

vuosittaisiin perustetehtäviin. 

Kuusjärventie on valtion 

hoidossa ja vastuulla oleva tie ja 

sen vartta on jo raivattu.



Matovaaran ja Ullan väliset metsät Kuusjärventien 

varressa ovat huomattavalta osin kaupungin 

omistuksessa. Reuna-alueet ovat pusikoituneet ja 

varsinaisen metäsn osalta tarpelliset huoltotoimenpiteet 

ovt myöhässä. Kuusjärventien vierialueiden kunnostus 

ilahduttaisi satojen outokumpulaisten ja satunnaisten 

kulkijoiden silmää päivittäin. Käytettävissä olevalla 

määrärahalla saataisiin ihmeitä aikaan.

20 000

Linja-autoaseman odotuskatos on usein epäsiisti ja 

pimeällä turvattoman tuntuinen, sillä katoksessa ei ole 

lainkaan valaistusta. Lähin valototolppakin on usein 

sammuksissa. Voisiko valaistuksen järjestää osallistuvan 

budjetoinnin kautta? Vastaavat katosvalot voisivat olla 

tarpeen myös Polvijärventien pysäkillä ja toripysäkillä, 

jotka ovat paljon käytettyjä

10 000 Nk. linja-autoaseman 

tulevaisuus on ylipäänsä 

harkinnassa. Vain osa linja-

autoista ajaa enää linja-

autoaseman kautta. Jos linja-

auto-aseman pysäkki jatkaa, 

valaistus pysäkille voidaan 

hoitaa kaupungin normaalilla 

katualueiden 

kunnossapitorahoituksella. 

Kaupungintalon ja ABC:n 

pysäkit ovat kohtuullisesti 

valaistuja normaalin 

katuvalaistuksen kautta ja ne 

ovat valtion ylläpitämiä.

EI

Kerrostalo ja rivitalo asujille mahdollinen 

"yhteispuutarha", jossa voisi kasvattaa hyötykasveja, joko 

pientä maksua vastaan tai jopa ilmaiseksi. Eli maapläntti, 

jossa tehty alustavat maanmuokkaukset ja hyvä multa. 

Jatkossa jokainen huolehtisi itse pienemmät 

maanmuokkaukset ja lannoitukset. Aluetta en osaa 

ehdottaa, miettinyt olen hovilankadun ja mäkituvan 

risteyksessä olevaa plänttiä, olisiko liian lähellä 

liikennettä ja riittävän kokoinen. (Tämä "pläntti" olisi 

ihana saada kuitenkin käyttöön. En tiedä, onko kenen 

omistamaa maata.)

12 345 Hyvin suunniteltuna maksaisi varmaan 

itsensä jatkossa, jos maapläntin 

vuokraajat/kasvien kasvattajat maksaisi 

pienen summan ja kaupunki saisi 

parhaimmillaan ihanan näköisen 

hyötypuutarhan ihasteltavaksi! Sitä en 

tiedä, minkä verran näissä tämmöisissä 

tehdään ilkivaltaa ja varastetaan satoa, 

mutta onhan näitä muuallakin 

kaupungeissa.

EI

Kaupungilla on jo 

kasvimaapalstat Alavinkadulta 

kääntyvän Peukaloisenpolun 

varrella. Tiedotusta palstojen 

olemassaolosta lisätään.

EI

Leikkikenttiä on uusittu viime 

vuosina. Kaupungin strategian 

mukaisesti tulevina vuosina on 

varauduttu taajama-aluiden 

viihtyisyyden parantamiseen ja 

tämä kuuluu 

kaupunkirakennepalveluiden 

vuosittaisiin perustetehtäviin. 

Kuusjärventie on valtion 

hoidossa ja vastuulla oleva tie ja 

sen vartta on jo raivattu.

LINJA-AUTOPYSÄKKIEN VALAISEMINEN

KASVIMAAPALSTAT KAUPUNKILAISILLE



Viherpeukaloille kasvimaa-alue, jonka raivauksen ja 

muokkauksen sekä palstojen jaon hoitaa kaupunki. Jos 

maa-alueella ei ole lampea tai jokea lähellä kasteluveden 

saamiseksi, kaupunki hankkisi sinne vesisäiliön, jonne 

sadevedet kerääntyvät kasteluvedeksi. Ihmiset voivat 

ilmoittaa haluavatko palstan. Kukin palstan saanut 

hankkii itse taimet ja siemenet tai vaihtaa toisen 

palstalaisen kanssa, jos ei tarvitse koko siemenpussin 

sisältöä. Jokainen palstan saanut kitkee ja kastelee itse 

kasvimaansa. Kenties joku ammattilainen voi neuvoa 

miten kotiloetanoita voi estää pääsemästä kasvien 

kimppuun. Yhteisöllistä toimintaa viherpeukaloille ja 

sellaisille, joilla ei ole omaa pihamaata. Ehkäisee 

mielenterveysongelmia tai jopa parantaa niitä.

5 000 En osaa arvioida kuinka paljon maa-

alueen raivaus, muokkaustyöt ja 

sadeveden keruusäiliö maksavat

Yhteisöviljelyalueen jatko, ohjausta ja kanssa kulkemista 

kaivataan toiminnan vakiinnuttamiseksi.

2 000

Ensi kesäksi kukkaketo kaupungilaisten ihasteltavaksi ja 

jopa kimppujen keräämiseen omaan käyttöön. (Esim. En 

tiedä kenen omistama alue hovilankadun ja mäkituvan 

risteyksessä, mutta olisi mukavampi kukkaketona kuin 

villinä rehottavana viidakkona.) Toinen vaihtoehto 

ensikesälle "rakentaa" sopivaan paikkaan lammasaitaus 

ja kesäajaksi maisemaa hoitamaan lampaat! Lapset, 

vanhukset ja kaikki muutkin tykkäisivät!

12 345 Hintaa en osaa edes arvailla, ei mitään 

hajua mitä tämmöiset kustantaa.

Kukkaketo/-ketoja on 

mahdollista toteuttaa. Kaupunki 

voi osoittaa lammasaitauksella 

alueen, jos joku muu taho tuo 

lampaat ja järjestää niiden 

hoidon. 

1 000 KYLLÄ

Parantaisin koulun yhteydessä olevia leikkipaikkoja. 

Monipuolistamalla lasten liikkumiseen tukevia laitteita, 

saa lapsia innostettua liikkumaan välitunneilla ja siihen 

olisi helppo sitten koulun ulkopuolella tulla lasten kanssa 

leikkimään. Kunnollista leikkipuistoa kun ei ole kuin 

Kaivoksella, minne on matkaa esim.Partalanmäen 

suunnalta. Varhainen liikkumiseen innostaminen kantaa 

pitkälle ja ehkäisee terveyshaittoja jatkossa.

20 000 Kummun koulun piha-alueiden 

kehittämiseen on varattu rahaa 

vuosille 2022 ja 2023 kaupungin 

talousarviossa.

EI
KUMMUN KOULUN PIHA-ALUEET

Kaupungilla on jo 

kasvimaapalstat Alavinkadulta 

kääntyvän Peukaloisenpolun 

varrella. Tiedotusta palstojen 

olemassaolosta lisätään.

EI

KUKKAKETO KAUPUNKILAISILLE



Kuusjärven uimarannan kunnostus. 5 000 Siellä käy yllättävän paljon porukkaa. 3 000 KYLLÄ

Yleinen ja kaikille avoin avantouintipaikka. 1 500 Outokummun 

avantouintimahdollisuudet ovat olleet 

pitkään salaseuramaista toimintaa.

Kaikille avoin avantouintipaikka

Kaikille avoin avantouintipaikka (saunaa ei tarvitse olla, 

pelkkä sulana pysyvä avanto esim kaunisniemen laiturilta 

käsin)

1 000 Avantouinnilla on isot terveyshyödyt. 

maksullinen kolmikanta saunoineen ja 

saunailtoineen ei ole se mitä kaikki 

kaipaa avantoharrastukselta, joten olisi 

hyvä että olisi toinenkin paikka missä 

käydä ilman maksua ja helposti.

Toinen kohde olisi palkata työntekijä matovaaran 

alueelle, joka tulisi hyvin juttuun lasten ja nuorten 

kanssa. Voisi keretessään tehdä myös alueen 

kunnossapitoa. Tämä henkilö pelailisi sekä opastaisi eri 

urheilulajien pariin

20 000 Liikuntatoimen henkilöstö tekee 

jo osin tätä ja kyse olisi 

pysyvästä kustannuksesta. 

Samoin varhaiskasvatuksen ja 

koulutuksen piirissä olevat 

saavat liikunnalista ohjausta. 

Lisäksi aikuisten liikuttamiseen 

on menossa oma hankkeensa 

liikuntatoimessa. Tämä 

osallistuvan budjetoinnin 

kokeilu ei mahdollista pysyvää 

rahoitusta vaativia kohteita.

EI

Outokummun avantouimarit ry 

ylläpitävät Kolmikannan vanhan 

saunan avantouintia.

Vakiokävijät 50€/talvi + 1€/ 

kerta, saunan lämmityksellä 10 

ilmaista kertaa. Satunnaiset 

kävijät  3€, opiskelijat 1€. Ti,to 

ja su klo 17-19 vakiokävijät ja 

klo 19-21 muut

EI

MATOVAARAN LIIKUTTAJAN PALKKAAMINEN

ULKOSKEITTIPARKIN LAAJENNUS

KUUSJÄRVEN UIMARANNAN KUNNOSTUS

AVOIN AVANTOUINTIPAIKKA KAUPUNKILAISILLE



Skeittiparkin laajennus, nykyinen on liian pieni siihen 

verraten kuinka kovassa käytössä se on. Outokummun 

nuorison keskuudessa scoottaus ja skeittaus on koko ajan 

kasvava harrastus, johon tulee jatkuvasti uusia 

harrastajia. Tämänhetkinen skeittiparkki on aivan liian 

pieni, sinne ei mahdu kaikki halukkaat harrastamaan, 

eikä siellä voi oikein huomioida pienempiä harjoittelijoita 

tämän takia. Parkilla saattaa olla hyvinkin 20-30 nuorta, 

lasta tai aikuista kerrallaan ja auttamatta tila käy ahtaaksi 

ja puitteet vajavaisiksi sekä tylsiksi. Myöskään 

harrastuksen kehittyminen ei ole mahdollista, koska 

parkilta puuttuu sitä tilaa ja hyppyreitä ym. joissa voisi 

harjoitella uusia temppuja. Jos tällainen ehdotus menisi 

läpi, niin ehdottomasti suunnitteluun on otettava 

mukaan nämä ketkä siellä harrastaa, koska heillä on se 

parhain tieto siitä, että millaisia puitteita tarvitaan 

harrastuksen kanssa. Nuorten harrastuksia tuetaan ja 

järjestetään todella hyvin outokummussa, jos kyseessä 

on joukkueharrastusta, mutta tälläiseen ns. itsenäiseen 

harrastamiseen on aika vähän panostettu. Tällä saataisiin 

tuettua hyvin tätä kasvavaa harrastustoimintaa, joka 

koskee tosi monia ihmisiä täällä, varsinkin niitä nuoria.

15 000 Tästä voisi tehdä ihan kyselyn nuorien 

ja yleensäkin kaupunkilaisten kesken, 

että kuinka moni kannattaa tätä 

laajennusta.

20 000

Skeittiparkin laajennus halfpiperampilla, jollainen oli 

Outokummussa aikaisemmin

5 000 Skeittiparkki on on erittäin suosittu 

lasten ja nuorten keskuudessa, ja sen 

käyttöaste on korkea. Parkille tulisi 

kuitenkin lisätä haastavuutta 

laajennuksen avulla, koska varsinkin 

kehittyneemmät scoottajat/skeittaajat 

kaipaavat haastavuutta mielenkiinnon 

säilyttämiseksi. Laajennus tulisi 

integroida nykyiseen parkkiin.

Outokummun nuorten skeittiramppi.

KYLLÄ

SISÄSKEITTIPARKIN PERUSTAMINEN



Sisäskeittiparkki. Kaivoksella ois varmasti mukavasti 

"hallitilaa" käytettävissä tämmöiseen hankkeeseen.

20 000 Ulkoparkki vetää mukavasti porukkaa. 

Talvella outokummusta lapset ja nuoret 

käy joensuun raatekankaan 

skeittiparkilla/hallilla , huoltajat sen 

aikaa ylensä hoitaa omia asioita ja 

shoppailee joensuussa. Lasten ja 

nuorten hyvinvoinnin kannalta 

tämmöinen ois suhteutettuna 

edullinen, kun se on pitkällä tähtäimellä 

terveyttä edistävä juttu

Ehdottaisin skeittaamiseen ja scoottaamiseen 

suunniteltua sisäramppia, jotta voisi myös talvella 

scoottailla.

Ehdotuksen esittäjä on 11-vuotias 

Outokumpulainen. Yhteystiedoissa 

huoltajan puh.nro.

Viurunsuolle pitkos puut sekä muutama penkki 

levähdystauon pitämiseen.

12 Viurunsuo on hieno siisti sekä suosittu 

paikka linnuston ja kasvillisuuden sekä 

maiseman tarkkailuun. Useat ovat 

pitkospuita kyselleet. Pyörätuolilla olisi 

hyvä paikka retkeilyyn.

Ei ole kaupungin maata vaan 

Metsähallituksen, joten on 

neuvoteltava maanomistajan 

kanssa mahdollisista 

rakenteista. Metsähallituksen 

arvio pitkospuiden 

kustannuksista on 30 t€ / km ja 

Viurusuon kiertävät pitkospuut 

olisivat noin 5 km. Eli 20 t€ 

riittäisi vajaaseen kilometriin ja 

vielä lyhempään, jos lisätään 

penkkejä yms. Alueelle pitäisi 

tehdä myös pysäköintialue. 

Metsähallitus on siirtynyt 

aiempaa enemmän käyttämään 

esim. kivituhkapolkuja. Tämä 

kohde voidaan ottaa käsittelyyn 

osana monitoimireittien 

rakentamista vuodesta 2023 

alkaen.

EI

Vanhan Kaivoksen 

suodinosastolla mahdollinen 

siirrettävillä betonisilla 

rampeilla

20 000 KYLLÄ

VIURUSUOLLE PITKOSPUUT JA PENKIT



Maastopyöräreittien rakentaminen vanhalta kaivokselta 

HK:n metsien kautta Särkiselälle ja sieltä takaisin 

Mustikkakorven reittejä hyödyntäen.

20 000 Itse olen ajanut kyseisillä alueilla olevia 

polkuja vuosia ja minulta löytyy reitit 

tallennettuna gps:llä, reittejä voi 

hyödyntää suunnittelu vaiheessa.

Maastopyörä-/polkujuoksureitistön luominen 

Outokumpuun.

3 000 Outokummusta puuttuu merkityt reitit 

luontopolkuja lukuun ottamatta. 

Reitistön (kartta nettiin) avulla, moni 

turisti pystyisi tutustumaan 

Outokummun luontoon pyöräilemällä, 

juoksemalla tai kävelemällä. Alueelta 

(Särkiselkä, Keretti, Matovaara, 

Jokipohja, Vanha-Sysmä, Saarikas, 

Kehkola, Mustikkakorpi) löytyy valmiita 

polkuja/pikkuteitä (luontopolku-

hiihtoladunpohja-moottorikelkkaura 

ym.) Esimerkkinä Kontiopolut 

Kontiolahdella

Outokummun erä ja luontokeskus lasten kalapaikan 

kunntostusten ja istutusten tukeminen

5 000 tärkeä alue sekä kuntalaisten että 

matkalaisten virkistysalueena.

Erä-ja luontopolun Valkeisenkierron jyrkän rinteen 

portaiden rakentaminen sekä rikkinäisten pitkospuiden 

korjaaminen. Rinteessä ei nyt ole portaita ja korroosio on 

syönyt jo nyt kasvillisuuden laajalta alalt

1 000 Erä-ja luontokeskus reitteineen on 

hienoa aluetta ja vetää paljon 

ulkoilijoita reippailemaan. Luontoa tulisi 

suojella. Ja tuo hinta-arvio voi olla 

hyvinkin väärin. En ole oikea ihminen 

hintaa arvioimaa

Koirapuisto, jossa eri puolet pienille sekä isoille koirille. 

Puisto mieluusti iso ja siistillä paikalla, vaihteleva maasto 

eikä kovapohjainen.

Koirapuisto 5 000 Koirapuisto hävisi ja uutta ei tullutkaan 

tilalle?

Rakennetaan parhaillaan 

Vanhalle Kaivokselle
EI

On jo mukana 

hyvinvointilautakunnan vuoden 

2023 talousarvioesityksessä 

kaupunginhallitukselle ja 

edelleen -valtuustolle

EI

Erä- ja luontokeskuksen 

rakenteita on kunnostettu 

useana vuonna. Kalojen 

istutuksesta on vastannut 

yhdistys, jonka tukeminen on 

mahdollista. Kalojen 

istutukseen kohdennetuna olisi 

kertaluonteinen. 

5 000 KYLLÄ

ERÄ- JA LUONTOKESKUKSEN KUNNOSTUS JA KALOJEN 

ISTUTTAMINEN

KOIRAPUISTO

KERETIN YM. LENKKIEN TALVIAURAUS

MAASTOPYÖRÄ & POLKUJUOKSUREITTIEN PERUSTAMINEN



Aurataan Keretin lenkki käveltäväksi talvella, muitakin 

koiran kanssa käveltäviä reittejä voisi aurata talvella

5 000 Kävely sopii kaikille ja ylläpitää kuntoa Tekninen lautakunta on 

päättänyt lakkauttaa 

Keretintien tavikunnossapidon 

ja maanomistaja ei anna lupaa 

auraukseen. Reittien auraus 

ylipäänsä on pysyvä kustannus. 

EI

Sisääntulotielle kevyenliikenteen väylä Lasikummun 

kohdalle saakka. T

20 000 Sisääntulotiellä on melkoinen liikenne 

ja kävelijöitä/pyöräilijöitäkin riittää, 

turvallisuus tärkeää.

Kevyenliikenteenväylä mustikasta katsastuskonttorille. 

Hiekkapohjainen jossa kävelijät ja pyöräilijät pääsisivät 

kulkemaan.

10 000 Siinä on polku jota pitkin useat kulkevat 

päivittäin töihin ja lenkkeilen

Torin kunnostus 10 000 Uusi lava ja asfaltti sekä sähköpaikkoja 20 000 KYLLÄ

Kuntoportaat matovaaran rinteeseen 10 000 Kuntoportaat olisi erinomainen ja 

luonnollinen ratkaisu urheilualueelle, 

joilla olisi varmasti paljon käyttöä

Matovaaralle kuntoportaat 10 000 Kuntoportaille olisi kovasti kysyntää. 

Tarpeeksi leveät ja lepotasanteet. 

Portaat ovat kovasti suosittuja 

maakunnassa. Portaat toisi elämää lisää 

matovaaran urheilukentälle ikään 

katsomatta. Kaivoksen raput ovat vähän 

liian sivussa itse urheilupuistosta.

Sisääntulotie ei ole kaupungin 

vaan ELY:n ylläpitämä tie. 

Kaupunki voisi toki osallistua 

keyven liikenten väylän 

rakentamiseen, mutta 20 t€ ei 

riittäisi edes suunnitteluun, 

kaavoitukseen ja maa-alueiden 

hankkimiseen. Mustikka-

katsastuskonttori ehdotuksen 

jättäjä ei ollut jättänyt 

yhteystietojaan, joten 

ehdotuksen tarkempi ajatus ei 

selvinnyt.

EI

Outokummussa on Vanhalla 

Kaivoksella sekä Erä- ja 

luontokeskuksessa jo useita 

portaita, joita vastaavia on 

muissa kunnissa määritelty 

kuntoportaiksi. Tämä rahoitus 

riittäisi jonkin mittaisten 

portaiden rakentamiseen 

Matovaaralle.

20 000 KYLLÄ

KUNTOPORTAAT MATOVAARALLE

TORIN KUNNOSTUS

UUDET KEVYEN LIIKENTEEN VÄYLÄT



Kuntoportaat

Matonvaaralle kuntoportaat 20 000 Urheilukentän läheisyyteen 

kuntoportaat, näitä voisi käyttää 

lajiharrastajat, ulkoilijat. Rappusten 

tulisi olla valaistut, tarpeeksi leveät ja 

turvalliset tasaisilla väleillä. Näille tulisi 

varmasti käyttöä

Matonvaaralle pienemmille lapsille kiipeilyteline Uuden ulkokuntosalin viereen 

pienimmille lapsille kiipeilyteline, 

hämähäkkiverkko? narupyramidi? Näin 

pienemmät lapset voivat kiipeillä 

vanhempien käydessä kuntoilemassa. 

Koko perheelle olisi jotakin, kun 

isommat lapset voivat mennä esim. 

skeittirampille. 

5 000 KYLLÄ

Minigolfrata Kaivokselle voisi toteuttaa 

betoni/kivi perustaisen radan.

20 000 KYLLÄ

Pyörätuoli keinu 10 Tästä on jo tehty 

valtuustoaloite
EI

Padel-kenttä 20 000 Padel on peli jonka suosio on kovassa 

kasvussa kaikissa ikäryhmissä 

edullisuutensa ja monimuotoisuutensa 

takia.

Nykyisen Matovaaran 

tenniskentän toisen kentän 

paikalle asennettava padel-

ulkokenttä

20 000 KYLLÄ

Sisäjalkapallo(urheilu)tila esimerkiksi kaivokselle 

kiisuhalliin, tekonurmi palvelisi myöhään syksylle ja 

aikaisin keväällä.

15 000 On jo mukana 

hyvinvointilautakunnan vuoden 

2023 talousarvioesityksessä 

kaupunginhallitukselle ja 

edelleen -valtuustolle. 

Selvitettävä vielä Kiisuhallin 

kunto

EI

Outokummussa on Vanhalla 

Kaivoksella sekä Erä- ja 

luontokeskuksessa jo useita 

portaita, joita vastaavia on 

muissa kunnissa määritelty 

kuntoportaiksi. Tämä rahoitus 

riittäisi jonkin mittaisten 

portaiden rakentamiseen 

Matovaaralle.

20 000 KYLLÄ

PYÖRÄTUOLIKEINU

PADEL-KENTTÄ

TEKONURMI KIISUHALLIIN

KIIPEILYSEINÄ

KIIPEILYTELINEET PIENILLE LAPSILLE ULKOKUNTOSALIN 

MINIGOLFRATA



Kiipeilymahdollisuus eli Seinä/puisto 20 000 Olisi hyvä harrastusmahdollisuus niin 

lapsille, nuorille kuin aikuisill

Sisälle urheilutalolle 20 000 KYLLÄ

Kuntosaluun parempia laitteita 8 000 Liikuntarajoitteisille sopivampia laitteita 

voisi olla parikin siellä, varsinkin 

soutulaitteet alkaa olla huonossa 

kunnossa.

Kuntosalin laitteiden päivitystä esimerkiksi jalkaprässi 

istumamalli

2 000

Kuntosalille uusia laitteita käyttäjäkyselyn mukaan 5 000 Kuntosalilta puutttuu muutamia 

oleellisia tankoja, laitteita ja 

apuvälineitä jotta tehokas, mielekäs ja 

turvallinen treenaaminen onnistuisi. 

Aktiivikäyttäjillä olisi ideoita, 

minkälaisia laitteita tarvittaisiin tähän. 

Aikaisemmin on liikuntasihteeriä 

pyydetty hankkimaan näitä, mutta asiaa 

ei ole noteerattu.

Muutamia korvaavia laitteita salille Salille esim prässi erinlainen, polven 

koukistuslaite myös erinlainen(maaten 

tehtävä). monta parannus kohdetta. 

Kuntosalille toinen kyykkyteline ja nyrkkeilysäkki. 400 Salilla joutuu usein odottamaan vuoroa 

kyykkytelineelle. Toinen teline mahtuisi 

hyvin tilaan ilman suuria muutoksia.

Uimahallin kuntosalin laitteiden 

päivittäminen/uusiminen. Kävely/juoksumatto toisen 

soutulaitteen tilalle, kunnollinen uusi taljajärjestelmä, 

häkki kyykkyteline jossa turvalaitteet nyt ainakin 

tärkeimpinä. Muidenkin laitteiden mahdollinen 

päivittäminen uusiin

10 000

Uimahalli auki sunnuntaisin. 20 000 Jonkun muun päivän kohdalla aikaa 

voisi lyhentää.

Uimahallin sunnuntai aukiolo edes 1-2krt/kk

Sunnuntaiaukioloa on kokeiltu 

mutta käyttäjien määrä oli 

vähäinen. Tämä osallistuvan 

budjetoinnin kokeilu ei 

mahdollista pysyvää rahoitusta 

vaativia kohteita.

EI

5 000 KYLLÄ
KUNTOSALIIN LAITTEITA

UIMAHALLIN SUNNUNTAIAUKIOLO



Uimahalliin pitäisi uudistaa vesiliikunnassa käytettävät 

"hymynaamat", tässä erinomaiset ja käytössä kokeillut 

(Kuopio) välineet: Water Jogging vastukset 20 cm( - 

ROF4411M) ja Water Jogging vastukset 17 cm (- 

ROF4411S) Tuotteet löytyvät esim. Vesi Vesteriseltä. 

Lisäksi uimahalliin voisi hankkia lingon uimapuvun 

linkoamiseen, testattu Kuopiossa, loistava laite

3 000 ? Outokummun uimahallissa on kaikki 

vesiliikuntaan liittyvät välineet jo 

kuluneita, rikkonaisia ja vettyneitä. 

Muutoin halli on siisti ja mukava. 

Täydet 10 pistettä virtuaalijumpasta, 

kunhan siihen liittyvät välineet saadaan 

vielä kunt

20 000

Jäähalliin uusi isompi ja parempi tulostaulu+katsomoon 

loput puuttuvat istuimet+ ulkoseinään nimikyltti 

(puuttunut n.20 v .)

Jäähallin uusi toimiva tulostaulu 5 000

Palkattaisiin työntekijä, joka käy olemassa seurana 

vanhuksille hoitokodeissa tai vielä kotona asuville. 

Hoitajat eivät juurikaan kerkeä seurustelemaan. Olisi 

erittäin tärkeää työtä. Työllistäisi myös niitä joilla ei 

välttämättä ole koulutusta. Jos on 8 h työpäivä, niin 

kerkeäisi käydä yhden päivän aikana 5-6 vanhuksen 

luona. Hoitoyksikössä menisi hieman vähemmän aikaa 

useamman vanhuksen kanssa, koska ei ole siirtymäaikaa

20 000 Olen työskennellyt vanhusten 

asumisyksikössä. Vanhukset todella 

haluaisivat jutella ja heille haluaisi 

mahdollisimman mukavat olot elämän 

ehtoopuolelle. Ikävä kyllä hoitajien aika 

ei siihen riitä. He hoitavat pakollisen 

työnsä ja kiireellä on sekin tehtävä.

Kiertävä virikehoitaja vanhusten asumispalveluihin 

vuodeksi.

10 000

Olisi kertaluonteinen. Tällainen 

olisi mahdollista järjestää 

kuitenkin kokeiluna tällä 

rahoituksella osa-aikasella 

työntekijällä. Tehokkaampaa 

olisi todennäköisesti 

yhdistysten avustaminen ko. 

toiminnan järjestämisessä.

20 000 KYLLÄ

Sunnuntaiaukioloa on kokeiltu 

mutta käyttäjien määrä oli 

vähäinen. Tämä osallistuvan 

budjetoinnin kokeilu ei 

mahdollista pysyvää rahoitusta 

vaativia kohteita.

EI

7 000 KYLLÄ
JÄÄHALLIIN TULOSTAULU

SENIOREILLE TUKEA



20 000 eurolla ostetaan 4-10 yhdistykseltä 

asumispalveluiden piirissä olevien ikäihmisten 

ulkoilutuspalveluita ja päiväkoteihin kohdistuvia niiden 

hoitoarkeen lisäarvoa tuovia palveluita. Tästä 

toimintatavasta hyötyy todella moni: yhdistykset saavat 

kipeästi kaipaamaansa rahaa perustoimintaansa. Samalla 

tuetaan eri hoitolaitoksissa olevien ikäihmisten ulkoilua 

ja liikuntaharrastusta sekä tuodaan päiväkoteihin jotain 

ekstraa. Parhaimmassa tapauksessa käy niin, että kun 

sovitut ulkoilukerrat loppuvat, joku ulkoiluttajista jatkaa 

tutuksi tulleen ikäihmisen tapaamista ja ulkoilutusta 

senkin jälk

20 000

Järjestettäisiin autottomille ja liikuntarajoitteisille 

vanhuksille "keräilykyyti" vaikkapa kuntosalille.

Ikääntyneille on monenlaista toimintaa. 

Autottomana kävelymatkan hiipuessa 

ne ovat tavoittamattomissa. 

Asiointikyydit sopivat huonosti 

harrastuksii

Tämä osallistuvan budjetoinnin 

kokeilu ei mahdollista pysyvää 

rahoitusta vaativia kohteita.

EI

Servon wc tilaan tukikahva 30€ + asennus 30 Servolle inva wc rakentaminen 

ajankohtainen. Useita ikäihmisten 

yhdistyksiä pitää siellä kerhojaan.

Olisi kertaluonteinen. Tällainen 

olisi mahdollista järjestää 

kuitenkin kokeiluna tällä 

rahoituksella osa-aikasella 

työntekijällä. Tehokkaampaa 

olisi todennäköisesti 

yhdistysten avustaminen ko. 

toiminnan järjestämisessä.

20 000 KYLLÄ

Servo ei ola kaupungin 

omistama kiinteistä vaan 

Seurojentalo Oy:n. Inva-WC 

olisi kuitenkin mahdollista 

toteuttaa tätä kautta.

10 000 KYLLÄ
SERVOLLE INVA-WC

SENIOREILLE KULJETUSPALVELUITA



Servolle kunnon WC, jossa liikuntarajoitteisten myös 

pyöräuolilla likkuvien on helppo asioida. Servolla 

kokoontuu useita ikäihmisten kerhoja ja 5.9. alkaa siellä 

myös ikäihmisten voimistelu. Asiaa on jo pyydetty 

korjaamaan vammaisneuvoston puolelta, mutta asia ei 

edennyt jostain syystä. Vessa tuottaisi helpotusta 

kymmenille ikäihmiselle.

10 000 En osaa arvioida tarkkaa korjauksen 

kustannusta. Servolla kokoontuu 

ainakin sydänkerho, reumakerho ja 

eläkekerho joka toinen viikko. Siellä 

järjestetään myös kovin suositut 

senioritanssit. Kerhot ovat tosi 

suosittuja, osallistujia on keskimäärin 

noin 60-80 osallistujaa/.kerho. 

Osallistujat ovat ikäihmisiä ja heissä on 

paljon liikuntarajoitteisia. Nykyisten 

vessojen käyttö on hankalaa. 

Invalidikerho ei voi kokoontua Servolla 

juuri kunnon invavessan puutteen 

vuoksi. Servo on valoisa ja hyvällä 

paikalla oleva kokoontumistila, jos vain 

tuo vessa asia saataisiin kuntoon.. 

Satsaus tähän kunnon invavessaan 

tekisi Servosta aivan täydellisen tilan 

ikäihmisten kokoontumisiin, jotka 

tuosivat iloja satojen ihmisten arkeen 

kerhojen muodossa. Jatkossa kaikki 

kerhot voisivat kokontua samassa 

tilassa

servon tiloihin inva WC kun sinne asennettiin luiska 

liikunta esteisille, joten pitäisi myös saada inva WC jotta 

apuvälineitä käyttävät voisi osallistua kokouksiin ja 

yhteys toimintaan. Nyt pitäisi myös tori siirtää ruplan 

tontille, tästä olen ollut monta kertaa yhteydessä 

kaupungille. Nykynen tori paikka ei palvele kaupungin 

imagoa, siitä voisi tehdä vaikka parkki paikan, koska 

osuuspankin ja apteekin paikat ruuhkautuvat koululaisia 

hakevat vanhemmat voisi ohjata tähän parkiin.

0 hinta haarukkaa en voi kommentoida, 

koska en ole rakennus alan 

ammattilainen.

Servo ei ola kaupungin 

omistama kiinteistä vaan 

Seurojentalo Oy:n. Inva-WC 

olisi kuitenkin mahdollista 

toteuttaa tätä kautta.

10 000 KYLLÄ



Servon tilan esteettömyysparannus inva-wc saatava 

tilaan, Hanke jäänyt kesken talouden vuoksi

5 000 Tilaa käytetään paljon järjestö- 

ikääntyvän väestön toimintaan, mutta 

esteettömästi toimivat wc-tilat 

puuttuvat, joita tarvittaisiin 

ehdottomasti, koska tilaan on jo 

parannettu sisäänpääsyä esteettömäksi 

toimivalla luiskalla. Ettei luiskan 

investointi menisi hukkaan ja tilan 

käyttöaste paranisi. Tulisi Wc-tilatkin 

saattaa samalle käyttötasolle. En ole 

oikea henkilö arvioimaan kustannusta 

Tämä tulisi kysyä korjausrakentamisen 

asiantuntijoilta. ja viedä hanke 

ns.maaliin saakka

Lisäresursseja/pidemmät aukioloajat nuorisotalolle. 18 000

Nuorille, nuokkari,nuorisotalo eli nuorille tila missä olla 

päivittäin klo.15-21. Ja tähän tilaan ohjaaja! Todella 

tarpeellinen!! Eivät olisi kylillä pahanteossa.

5 000 Olisi turvallinen paikka nuorille. Eivät 

pelleilisi kokoaikaa pitkin katuja. 

Ohjaajalle palkka kuluiksi. Tilahan jo 

löytyy kirjaston alakerrast

Nuorisotoimintaa. Nuokkarille työntekijä että voisi olla 

auki joka päivä/ilta ja viikonloppuisin.

Saatais nuorisolle paikka missä viettää 

aikaa

lisäresursseja nuorisotoimeen, että saataisi pe illan 

diskot järjestettyä kuten ennen vanhaan.

20 000 Missä ne nuoret nykyisin poskivalssia 

tanssivat, kun mitään ei enää järjestetä 

viikonloppuisin. Niin upeita muistoja 

itsellä Servolta ja Syrjäkadun 

nuopparilta.

Nuorille moposuora tai oikea nuoriso kahvila jossa voisi 

kylän pinnassa viettää aikaa kavereiden kanssa ja pelailla 

pelikonsoleilla

20 000 Nuorisolle tarvitaan joku oikeasti 

mukava tila ettei tarvitse kokoontua 

lasten kaivoksella jne että olisi 

monenlaista tekemistä

Nuorisotalo Kirvo on avoinna 

tällä hetkellä 

Ti: 13.00–20.00

Ke: 13.00–20.00

To: 13.00–20.00

Pe: 15.00–20.00. 

Kävijöitä mahtuisi enemmänkin 

kuin mitä seillä tällä hetkellä 

käy. Kirvolla on discoja. 

Moposuora on jo selvityksessä 

oman proessinaan. 

EI

10 000 KYLLÄ

NUORTEN TUKI

NUORISOTALON AUKIOLON LISÄYS



Empatia- ja yhdessä elämisen taitoja nuorille, erityisesti 

niille, jotka haluavat tulla nähdyksi ja kuulluksi mopojen 

huudattamisen avulla ja vaarantamalla muiden 

turvallisuutta. Tai etsivän nuorisotyön kampanja, 

tavoitteena lisätä kaikkien viihtyvyyttä ilman 

kärjistämistä ja syyttelyä.

8 000 Tällaista toimintaa toteutetaan 

jo tällä hetkellä niin kouluissa 

kuin nuorisotoimessa

EI

Luokkaretket / tutustuminen vaikka botaniaan tai 

johonkin museoon. Eskarista - lukioon kaikille. Joko 

Joensuuhun tai Kuopioon.

20 000 Hinnasta ei mitään tietoa. Kaikilla 

lapsilla ei ole mahdollista päästä lomien 

aikana mihinkään kivaan, koska kaikilla 

vanhemmilla ei valitettavasti ole rahaa. 

Voisiko retken tehdä esimerkiksi juuri 

ennen lomia (syys-, talvi- tai kesälomia). 

Lapsi saisi jotain kivaa eikä olisi niin 

eriarvoisessa asemassa toisiin nähden

Kouluun lisää avustajia, opettajat ja avustajat ovat 

kuormitettuja. Hyvistä ja osaavista tekijöistä pitää pitää 

kiinni ja huolta.

20 000

Kohdennettu aikuisille 50-65 vuotiaille. Lapsiperheet ja 

vanhukset on jo aikaisemmin huomioitu. Sitten itse 

ideaan. Ammattijärjestelijän luentoja kodin 

tavaramäärän järjestelemisestä ja kierrättämisestä. 

Lisäksi sisustussuunnittelijan luentoja. Miten kalusteet 

sijoitellaan, miten tekstiilit valitaan jne. Kukapa ei 

haluaisi olla oman elämänsä Marko Paananen. Kaikkien 

jotka haluaisivat osallistua pitäisi päästä mukaan. 

Tarvittaisi riittävän suuri tila jossa luennot järjestetään. 

Luentoja voisi olla useampi

10 000 Joensuun seutuopistolla on tänä 

syksynä alkanut kurssit molemmista 

aiheista. Outokumpulaisena jolla ei ole 

omaa autoa kursseille ei pääse 

osallistumaan. Viimeinen bussi 

Joensuusta on täällä 22.10. Olisi ihanaa 

jos täällä järjestettäisiin näitä luentoja. 

Osallistujat saisivat piristystä talveen. 

Oman kodin järjestäminen ja 

sisustaminen piristää mieltä kun näkee 

konkreettisen muutoksen jonka on 

saanut tehtyä. Tapahtuman yhteyteen 

voisi suunnitella jotain 

sisustustavaroiden kierrätystä jollain 

lailla toteutettavaks

Tällainen on toteutettavissa 

kansalaisopiston kautta, jos vain 

riittävästi osallistujia tulee. 

Kannattaa kerätä tähän 

sitoutunut porukka ehdottaa 

suoraan kansalaisopistolle 

kurssin järjestämistä 

Outokumpuun. 

EI

Kummun koulun resurssit ovat 

jo tällä hetkellä keskimääräistä 

paremmat. Retkiä tehdään eri 

paikkoihin. Avustajia per 

oppilas on runsaasti. Lisäksi 

henkilöstössä on kyse pysyvistä 

kustannuksista, ei 

kertakustannuksesta.

EI

AIKUISTEN KODINHOITO

SEURAKUNTIEN DIAKONIATYÖN TUKEMINEN

KUMMUN KOULUN RESURSSIEN LISÄYS



Summa jaetaan jäsenmäärään suhteutettuna kaupungin 

alueella toimiville seurakunnille käytettäväksi niiden 

diakoniatyöhön. Tulevana talvena yhä useampi 

outokumpulainen joutuu pyytämään taloudellista apua ja 

ruoka-apua seurakunnilta. Seurakuntien jakamat 

ruokakassit tulevat olemaan vielä aikaisempiakin vuosia 

merkittävämpi avustustapa ja hengissäpysymiskeino. 

Seurakuntien diakoniatyön kautta summa muuttuu hyvin 

pieniksi siruiksi useille ruokakunnille ja hyödyttää näin 

kaikista eniten tuen tarpeessa olevia kaupunkilaisia.

20 000 Olisi kertaluonteinen. 20 000 KYLLÄ

Pakopeli kaivokselle. Joko ostettuna joltain yritykseltä, 

joka suunnittelee kaivoksen teemaan sopivan pelin tai 

jopa "omin voimin" tätä varten perustetun 

suunnittelu/toteutusryhmän tekemänä. Pakopelille 

sopiva hinta ja näin ollen maksaa itseään takaisin. Mallia 

esim. Savonlinnasta, "pako linnasta". Esim "pako 

kaivoksesta" tai "kadonneen kaivosmiehen arvoitus"

1 234 Ei taaskaan mitään hajua mitä maksaa Sopivat tilat kaivokselta 

varmaan löytyvät.

10 000 KYLLÄ

Asiointiliikenne useammin 20 000 Kylille ja kyliltä on päästävä asioille ja 

harrastuksiin.

Kertaluonteinen kokeilu. Tämä 

osallistuvan budjetoinnin 

kokeilu ei mahdollista pysyvää 

rahoitusta vaativia kohteita.

20 000 KYLLÄ

PAKOPELI VANHALLE KAIVOKSELLE

LEASING SÄHKÖAUTOJA LAINATTAVAKSI

ASIOINTILIIKENTEEN LAAJENNUS



Leading sähköautoja lainattavaksi 13 000 Kplx650€ eli jos 20 kplx650=13000€ 

Vanhemmat ihmiset kyliltä pääsisi 

ostoksille ja harrastuksiin autolla

Olisi kertaluonteinen, riittäisi 

vain yhden auton kustannuksiin 

vuodeksi eikä ratkaisisi 

haastetta "kyliltä ostoksille ja 

harrastuksiin". Muutamissa 

Suomen kunnissa on  kunnan 

omistamia autoja annettu 

kuntalaisille vuokralle niinä 

aikoina, kun kunta ei niitä 

tarvitse. Tätä olisi mahdollista 

kehittää myös Outokummussa.

EI

Joensuunkadun hidaste"pattien" (Pehtoorinkadun ja 

entisen yhtiön maatilan kohdilla) korjaus nykyaikaiseksi 

loivapiirteiseksi hidasteeksi. Nykyiset terävät patit 

rikkovat autoja ja linja-autoliikenne on jo siirtynyt pois 

muille reiteille.

4 000 Joensuunkadun päällystystyön 

yhteydessä hidasteet muutettu
EI

Ekologisuus ja kierrättäminen. Kaupungista puuttuu 

kirpputori. Kaupungilta tilat, palkataan yksi tai kaksi 

työntekijää varsinaiseksi tekijäksi ja lisäksi 

työpajamuotoisesti lisähenkilökuntaa tai kuntouttavana 

työnä. Maksaa jatkossa itsensä takaisin, luulisin ainakin 

yhden palkan ja kiinteistökulujen verran tuottavan. 

Alkuun tarvitaan pöydät, rekit, kassalaitteet jne. Pöytiä 

saattaa löytyä kaupungin varastoista jne. Kierrätysajatus 

tässäkin mukaan!

20 000 Hinta-arvio perustuu netistä löytyvään 

arvioon. Hyöty miltei kaikille 

kaupungilaisille, niin lapsiperheet kuin 

vanhukset. Kierrättämisen 

kannattaminen, taloudelliset hyödyt 

ostajille, laajempi mahdollisuus löytää 

tarvitsemansa omalta paikkakunnalta...

Ei kuulu kunnan perustehtäviin 

ja ensisijaisesti tulisi toteutua 

yrityspohjaisena. Jos 

yritystoimijaa ei  löydy, 

kaupunki voisi mahdollisesti olla 

toteuttamassa kirpputoria 

kaupungin käytöstä vapautuviin 

tiloihin. Pysyvät ylläpito- ja 

toimintakulut katettaisiin 

myyntipaikkojen vuokrilla.

5 000 KYLLÄ

LASTEN JA NUORTEN LIIKUNTA JA KERHOTOIMINTAA

HIDASTEIDEN POISTAMINEN JOENSUUNKADULTA

KIRPPUTORIN PERUSTAMINEN



Lasten ja nuorten ilmaiseen liikunta- ja kerhotoimintaan, 

joka mahdollistaisi kaikkien kiinnostuneiden 

osallistumisen olipa kyseessä perhe tai yksinhuoltaja. 

Koko summa jaksotettuna useammalle vuodelle?

20 000 Ei kohteen valintaa "oma lehmä ojassa" 

-periaatteella, vaalit tulossa!

Kouluikäisille lapsille ilmaisia 

harrastuksia toteutetaan ja 

Suomen harrastamisen mallissa 

sek outokumpulaisten seurojen 

toimesta. Suurin pullonkaula on 

kerhojen vetäjien saaminen.

EI

Vammaiskortti käyttöön kuten muuallakin Suomessa Vammaiskortti käyttöön kuten 

muuallakin, olisimme edelläkävijä 

tämän kortin kohdalla löytyisi käyttäjä 

kuntaa myös tälle kortille ja laajentaisi 

käyttäjökuntaa / käyttö prosenttia

Käyttöönotto ei aiheuta 

kaupungille kustannuksia
EI

Perustetaan oma lähiradio kantavuudeltaan lähi kunnat. 

Yhteistyö Riverian sekä alueen toimijoiden kanssa. Radio 

mahdollistaisi viestintää monipuolisemmin. Mahdollisesti 

tavoittaisi liikuntarajoitteisten sekä palvelua etsivän 

arkea. Radiossa voisi mainostaa alueen tapahtumia tai 

ihan yksityisen tarjoamia palveluita, sekä mahdollisia 

ilmoitusluontaisten asioiden kuuluvuutta. Myös kunnan 

muita asioita voitaisiin ilmoitaa tehokkaasti. Linkki 

perustamis hintoihin se muut tarvittavat asiat 

https://yle.fi/aihe/artikkeli/2017/11/27/eiko-

radiostatule-mieleistasi-musiikkia-perusta-oma-

radioasema-se-on-helpompaa

20 000 Näkisin että tämä voisi olla myös hyvä 

apuväline saamaan kontaktin niihin 

jotka ovat syrjäytyneet sairauksien tai 

muiden toimintakyvyn menettäneiden 

tavoittamiseen. Myös työ hyvinvointi 

lisääntyminen sekä mahdollisuus 

vaikuttaa kunnan alueella lisääntyisi.

Tämä osallistuvan budjetoinnin 

kokeilu ei mahdollista pysyvää 

rahoitusta vaativia kohteita.

EI

Tarjotaan kesällä ruokaa kaikille Itä-Suomen aukiolla eli 

Ruplan tontilla esimerkiksi tiettyinä viikonpäivinä. 

Samalla tarjotaan musiikkia, tanssia ym. esittävää 

taidetta kaikenikäisille. Kaikki kuntalaiset pääsevät tästä 

osalliseksi. Idea edistää yhteisöllisyyttä matalla 

kynnyksellä. Vähävaraiset hyötyvät eniten tiukan 

taloustilanteen vallitessa

20 000 Olisi kertaluonteinen. 20 000 KYLLÄ

VAMMAISKORTIN KÄYTTÖÖNOTTO

PAIKALLISRADION PERUSTAMINEN

RUOKAA JA TAIDETTA RUPLAN TONTILLA KESÄLLÄ 2023



Kirjastoon: kirjoihin, lehtiin ja pieni freesaus 

sisääntuloon. Jos ei riitä kaikkeen niin niin kirjat ja lehdet 

etusijalla.

Kirjaston valikoimat laahaavat pahasti 

jäljessä, yleisilme on nuhjuinen.

Joensuun kaupunki ylläpitää 

krijastoa ja hankkii lehdet ja 

kirjat. Sisääntulon "freesasus" 

tehdään peruskorjauksen 

yhteydessä

EI

Yleiseen pesutupaan uusi pesukone. Vanhan paloaseman 

yhteyteen.+ uudistus muihin laitteisiin

15 000 Väriä pyykitupaan. Vuoden 2023 talousarviossa on 

jo mukana pesutuvan 

kunnostus. Peutuvan koneita 

olisi mahdollista uusia.

20 000 KYLLÄ

Kaupungissa on paljon kulttuurialan opetusta. Olisi 

mahtavaa jos kulttuurialan töille olisi tila, johon niitä 

voisi tuoda vapaasti näytille. Tällä hetkellä sellainen tila 

on kirjastolla, mutta se on usein täyteen varattu.

5 000 Kirjastogallerian lisäksi Kokous-

Galleria Marita sekä Vanhan 

Kaivoksen Malmitalon yläkerta 

toimivat myös näyttelytiloina

EI

Maastopyöriä yms. kalliimpia urheiluvälineitä 

lainattavaksi/vuokrattavaksi kaupungilta.

5 000 Näihin on varattu 15 t€ 

vuodelle 2022, hankintoja on jo 

tehty ja loput tehdään 

lapsiparlamentin ja 

kuntalaiskyselyssä saatujen 

ehdotusten mukaisesti

EI

Bonus Outokumpuun syntyvän vauvan perheelle 20 000 Olisi kertaluonteinen. Tämä 

osallistuvan budjetoinnin 

kokeilu ei mahdollista pysyvää 

rahoitusta vaativia kohteita.

20 000 KYLLÄ

UUSI GALLERIATILA

LAINATTAVIA LIIKUNTAVÄLINEITÄ

VAUVABONUS

KOTIHOIDONTUEN KUNTALISÄ 2023

KIRJASTON KOKOELMIEN JA SISÄÄNTULON PARANTAMINEN

PESUTUPAAN UUSI PESUKONE



Kotihoidon kuntalisä vuodelle 2023 20 000 Olisi kertaluonteinen. Tämä 

osallistuvan budjetoinnin 

kokeilu ei mahdollista pysyvää 

rahoitusta vaativia kohteita.

20 000 KYLLÄ

Sijoitetaan rahat osakkeisiin jos hyviä ehdotuksia ei tule. 

Miksi tuhlata rahaa keskinkertaisiin ehdotuksiin

20 000 KYLLÄ

Rahat voisi säästää yllättävien tilanteiden varalle. Niitä 

tulee ensi talvena olemaan.

20 000 EI

OSAKKEISIIN SIJOITTAMINEN

SÄÄSTETÄÄN RAHAT


